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ČESKÁ LÉKAŘSKÁ SPOLEČNOST J. E. PURKYNĚ 

Společnost pro epidemiologii a mikrobiologii (č. 24) 

 

 

Zápis ze schůze výboru konané 6. 5. 2025 

 

 

Přítomni: prof. P. Pazdiora, dr. K. Fabiánová, dr. E. Bébrová, dr. K. Fajfrlík, dr. V. 

Němeček, dr. P. Petráš,  dr. M. Trojánek, on-line: prof. J. Beran, doc. R. Maďar, dr. H. 

Zákoucká 

 

Omluveni: dr. J. Kynčl, prof. R. Chlíbek, prof. J. Beneš, dr. J. Vlčková. 

 

1. Prof. Pazdiora informoval o stavu členské základny; oficiálně má SEM 298 členů, ale jsou 

již přijati dva adepti, kteří nejsou zatím započítáni ČLS JEP do stavu SEM. Tedy „bájná 

hranice tří set členů padla“. Nicméně prof. Pazdiora apeloval na získávání dalších členů. 

Mezi přítomnými proběhla diskuze, co můžeme jako SEM našim členům nabídnout; 

například posílání informací a odborných stanovisek mailem nebo přístup k seminářům 

v úložišti KMINEVA. Probírala se také otázka získávání členů z farmaceutických 

společností; někteří z přítomných vyjádřili rozpaky nebo i svůj nesouhlas. Prof. Pazdiora 

konstatoval, že ze 300 členů SEM je pouhých 14 z farmaceutických firem. Dr. Bébrová 

připomněla, že samotné farmaceutické firmy mají přísná kritéria pro své zaměstnance. 

Výbor připustil, že i v jiných odborných společnostech ČLS JEP ubývá lékařů a 

zdravotníků. 

2. Dále byl za člena SEM jednomyslně přijat MUDr. Jiří Sýkora z Hygienické stanice 

hlavního města Prahy.  

3. Prof. Pazdiora vyzval členy výboru, aby přednesli své návrhy na semináře v Lékařském 

domě v roce 2026. Bude pokračovat kontinuita prvních úterků v měsíci, na seminářích se 

budou podílet kromě SEM další tři odborné společnosti. Snahou je mít na podzim plán 

seminářů na příští rok. Pro SEM připadají zatím tyto termíny – 3. 2., 2. 6. a 1. 12. 2026. 

Po řadě návrhů, které byly mailem doručeny i od nepřítomných účastníků, dr. Kynčla a dr. 

Vlčkové, byla posléze schválena tato témata: tuberkulóza (9 hlasů, termín: prosinec), 

tropická cestovní medicína (9 hlasů, termín červen) a infekce volného času (8 hlasů, 

termín: únor). 

4. V rámci návrhů byla diskutována i problematika virové hepatitidy A. Dr. Němeček 

konstatoval, že situace zvýšeného výskytu se v ČR pravidelně opakuje a po opadnutí 

tohoto výskytu je trend výskytu onemocnění klesající. Národní referenční laboratoř pro 

hepatitidy nemá kmeny ze současné epidemie, které by mohla sekvenovat. Dr. Němeček 

byl vyzván, aby oslovil terén k zasílání vzorků do NRL. Dr. Trojánek reagoval, že by FN 

Motol mohla vzorky ihned posílat. 

5. Prof. Pazdiora připomněl některé nadcházející odborné akce: Mezikrajský seminář 

epidemiologů v Pardubicích (13.-15. 5. 2025), seminář v Lékařském domě (3. 6. 2025), 

jednání Národní imunizační komise (4. 6. 2025), KMINE (18.–20. 9.) a Hradecké 

vakcinologické dny (2.-4. 10. 2025).  

6. Byla diskutována problematika účasti členů SEM na odborných seminářích České 

lékařské komory nebo IPVZ tak, aby se SEM více zviditelnila. Například ČLK dokáže 

odbornou akci uveřejnit s krátkým předstihem, což by se dalo využít pro kurzy a webináře 

s aktuálním tématem. 
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7. Dále se probírala otázka odborných doporučení, zejména těch v přípravě nebo 

připomínkovém řízení, jako například vzteklina, poliomyelitida, ale i dalších, která jsou v 

plánu (prevence infekce RSV, pertuse v dospělosti, tetanus, VHA  atd.) 

8. Prof. Pazdiora zmínil, že v datech SÚKLu a ÚZIS o proočkovanosti jsou velké rozdíly a 

požádal doc. Maďara, aby to projednal na odborné skupině MZ. 

9. Byla diskutována problematika očkování proti žluté zimnici, zejména legislativního 

zakotvení; zdravotníci očkující proti žluté zimnici by měli absolvovat cerifikovaný kurz 

podle platné vyhlášky. 

10. Dr. Trojánek připomněl, že by bylo třeba výrazně zrychlit proces mimořádného očkování 

u kontaktů s nemocným VHA, kdy kvůli administrativním procedurám (ohlášení 

z nemocnice na KHS, z KHS na MZ, z MZ na distributora) dochází ke zbytečným 

prodlevám v očkování vnímavých kontaktů. K tomu se připojil i doc. Maďar, který zmínil 

problém očkovacích týmů po povodních, kdy se očkující v extrémně náročné situaci 

potýkali s dlouhou administrativní procedurou, kdy se předem musí nahlásit místo, kde se 

bude očkovat, krajskému úřadu a čeká se tři dny na případné odvolání. Přítomní navrhli, 

že v ideálním případě by se mohla úprava mimořádného očkování vložit do 

připravovaného doporučeného postupu k virovým hepatitidám. 

 

Další jednání výboru SEM se uskuteční 3. 6. 2025 od 10:00 hodin v prostorách SZÚ.  

 

MUDr. Kateřina Fabiánová, Ph.D.    prof. MUDr. Petr Pazdiora, CSc. 

vědecký sekretář SEM     předseda SEM  


